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Punkt 1: Beslutning: Godkendelse af dagsorden

Studienævnet indstilles til at godkende dagsordenen.

Beslutning for Punkt 1: Beslutning: Godkendelse af
dagsorden

Studienævnet godkendte dagsordenen.

Punkt 2: Orientering: Studentersager siden sidst

Studienævnet orienterer sig i oversigten over afgjorte sager siden sidst og har mulighed
for at stille spørgsmål til afgørelserne.

Beslutning for Punkt 2: Orientering: Studentersager siden
sidst

Studienævnet havde ingen kommentarer til sager siden sidst.

Punkt 3: Orientering: Studievejledningens tilbud foråret
2024

Studievejledningen tilbyder i løbet af året forskellige arrangementer for de studerende på
de sundhedsfaglige uddannelser. Vejledningen ønsker at gøre deres tilbud mere synlige
for det faglige miljø og studienævnet, så derfor vil Dorte gennemgå forårets
arrangementer.

Beslutning for Punkt 3: Orientering: Studievejledningens
tilbud foråret 2024

Dorte Lindvald (studievejleder) fortalte om nogle af de aktiviteter, som studievejledningen
faciliterer i foråret 2024.
Der afholdes årsagangsmøder for 2. og 4. semester med henblik på at kortlægge,
hvordan det er gået på det forhenværende semester blandt andet erfaringer
med læsegrupper. På 6. semester er vejledningen ude for at fortælle om
bachelorprojekter.

På kandidaten er vejledningen ude at fortælle om, hvilke valg studerende kan tage på
uddannelsen. Derudover afholdes specialeseminarer med både kickoff og processen.

Der har været U-days i sidste uge, som har været rigtig godt besøgt. Vores
studenterstudievejledere har været ude at fortælle om fag og hvad FSV kan bruges til.

Punkt 4: Drøftelse: Digitale kompetenceprofiler

Baggrund
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Foråret 2023 blev der igangsat en proces på Health med henblik på at kvalificere AU´s
strategi om at uddanne fagligt, relevante digitale kompetencer til alle studerende. Som
udløber heraf er der siden efteråret 2023 blevet arbejdet med at udvikle digitale
kompetenceprofiler for alle uddannelserne på Health, herunder svare på hvad der
mangler for, at kompetenceprofilerne kan implementeres. Læs mere om processen og
baggrunden herfor i bilaget "Baggrund for drøftelse af digitale kompetenceprofiler". Det er
særligt for nye medlemmer af nævnet, der ikke nødvendigvis kender så godt til
processen.

Indstilling
Studienævnet bedes forholde sig til og komme med input og spørgsmål til de enkelte
kompetenceprofiler samt til svarene på spørgsmålene til kvalificering af implementering
af indsatsen. På baggrund af studienævnets input arbejdes der videre med
kompetenceprofilerne, som endeligt skal godkendes af studienævnet på mødet i marts.

Bilag:
1. Baggrund for drøftelse af digitale kompetenceprofiler
2. Health model for digitalt kompetente dimittender
3. Forklaring af Health model for digitalt kompetente dimittender
4. Den digitale kompetenceprofil inkl. mapping
5. Spørgsmål til kvalificering af implementering af indsatsen

Beslutning for Punkt 4: Drøftelse: Digitale
kompetenceprofiler

Kim introducerede til processen vedr. udarbejdelse af digitale kompetenceprofiler. Han
fortalte, at der har været en tværgående arbejdsgruppe på IFS og at den lokale
arbejdsgruppe har bestået af ham, Asra og Ulrika. Gruppen har i samarbejde udarbejdet
et udkast til en digital kompetenceprofil med generiske begreber, der kan dække bredt.
Kim gennemgik Healths model og kompetenceprofilen inkl. mapping.

Studienævnet havde mulighed for at kommentere og stille spørgsmål til
kompetenceprofiler. Dorte spurgte ind til betydningen af taloversigten i mappingen. Kim
orienterede om, at de ikke har anvendt denne opdeling. Det vil de fjerne for at undgå
forvirring.

Kompetenceprofilerne kommer til endelig godkendelse i nævnet på studienævnsmødet i
marts.

Punkt 5: Orientering: Årsberetning fra
censorformandskabet 2022-2023

Baggrund
På Health har vi løbende dialog og samarbejde med de censorkorps, der er på
fakultetets uddannelser. Samarbejdet er en del af vores kvalitetsprocesser med ophæng i
delpolitik fire Stærke kandidater med relevante kompetencer, og bidrager til at:

• Krav og indhold af de prøver vi gennemfører på uddannelsen stemmer overens
med uddannelsens studieordning
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• De studerende får en ensartet og retfærdig behandling, og at deres præstationer
får en pålidelig bedømmelse.

• De studerende bedømmes konsistent på nationalt niveau på tværs af
uddannelser

• Give indsigt i udviklingsmuligheder ift. prøvesystemets form og indhold med
henblik på at højne uddannelsernes kvalitet

• Belyse områder hvor der skal igangsættes initiativer, hvis der er områder der
kræver opmærksomhed

For studienævn og studieleder er samarbejdet med censorerne en måde, at sikre
kvaliteten af prøverne på uddannelserne og at få indsigt i udviklingsmulighederne i
prøvernes kvalitet og den praktiske afvikling.
Den årlige censorrapport er udarbejdet af censorformandskabet på baggrund
af censorernes indberetninger efter hvert eksamensforløb. Studienævnet får denne til
orientering mhp. kvalitetssikring og kvalitetsudvikling.

Indstilling
Nævnet bedes drøfte indholdet af rapporten med henblik på at identificere, om der skal
igangsættes initiativer på baggrund af censorrapporten.

Beslutning for Punkt 5: Orientering: Årsberetning fra
censorformandskabet 2022-2023

Studienævnet tog årsberetningen til efterretning.
Studienævnet drøftede problematikken i pressede tidsnormer og minimale pauser.
Laura undersøger, hvem vi skal videreformidle studienævnet kommentarer til.

En studerende spurgte, om der må afholdes en eksamen uden eksaminator er tilknyttet
på pågældende kursus.
Laura undersøger, hvad praksis er for allokering af eksaminatorer og hvorvidt der er
nogle regler for om eksaminator skal have en tilknytning til kurset.

Punkt 6: Beslutning: Videregående epidemiologi i
valgfagspakken

Baggrund:
Studienævnet besluttede i december 2022, at 'Videregående epidemiologi' som udbydes
på Sund ikke længere skulle være en del af valgfagspakken. Det skyldtes, at der var for
stort overlap med kurserne i den kvantitative fagpakke. De studerende skulle derfor
henvises til at tage kurser fra den kvantitative fagpakke som valgfag i stedet.

Studienævnet drøftede på studienævnsmødet i december 2023, om det fagligt kan
forsvares, at studerende både tager 'Videregående epidemiologi og biostatistik' og
'Videregående epidemiologi', fordi kurserne minder meget om hinanden. Studienævnet
besluttede derfor at undersøge muligheden for at sætte en regel op, som gør, at
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studerende ikke både kan tilmelde sig 'Videregående epidemiologi og biostatistik' og
'Videregående epidemiologi'.

Indstilling:
Studienævnet bedes beslutte om
- der skal sættes en regel op, som gør at studerende ikke kan tilmeldes begge kurser
eller
- 'videregående epidemiologi' som udbydes på sund ikke længere skal være en del af
valgfagspakke

Beslutning for Punkt 6: Beslutning: Videregående
epidemiologi i valgfagspakken

Studienævnet besluttede, at der sættes en regel i studieordningen, der gør, at
studerende kun har mulighed for at følge ét af kurserne 'videregående epidemiologi' og
'videregående epidemiologi og biostatistik'.
Årsagen er, at der er et stort overlap.

Punkt 7: Drøftelse: Ønske om fagligt arrangement fra
Fagligt Udvalg

Vi har fået en henvendelse fra Fagligt Udvalg med et ønske om at etablere et stort fagligt
arrangement på både forårs- og efterårssemesteret. Der ønskes konkret en karrieredag i
forårssemesteret og en faglig dag i efterårssemesteret.

Undervisningen for F24 er planlagt og deadline for indmeldinger til efteråret 2024 er
overskredet.
Hvis der ønskes undervisningsfri til et fagligt arrangement i efteråret, vil det således
kræve, at noget indmeldt undervisning flyttes.
Der skal helst fastlægges en bestemt dag i henholdsvis foråret og efteråret af henhold til
fx booking af aulaen.

Den konkrete henvendelse fra fagligt udvalg er vedhæftet.

Indstilling:
Studienævnet bedes beslutte om:
- de ønsker at indgå et samarbejde med fagligt udvalg om at facilitere og afholde
arrangementet
- der ønskes undervisningsfri til arrangementet

Beslutning for Punkt 7: Drøftelse: Ønske om fagligt
arrangement fra Fagligt Udvalg

Studienævnet vil gerne bakke op om arrangementet og bidrage til planlægningen.
Forslaget er, at der afsættes en halv dag evt. sidst på eftermiddagen. Det kan også være
gavnligt, hvis der skal være oplægsholdere fra arbejdsmarkedet.

Studienævnet foreslår desuden, at efterårsarrangementet afholdes i
forlængelse af aftagerpanelmødet, således at nogle fra aftagerpanelet eventuelt kan
deltage i arrangementet.
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Arrangementerne kan med fordel ligge en fast dag i henholdsvis foråret og efteråret. Det
vil hjælpe undervisningsplanlæggerne.

Laura melder studienævnets kommentarer tilbage til fagligt udvalg.

Ruth er kontaktperson.

Punkt 8: Delegation af beslutningskompetencen i
dispensations og meritsager

Studienævnet for folkesundhedsvidenskab har de seneste år haft praksis for at delegere
beslutningskompetencen i dispensations- og meritsager til hhv formand og en
studerende fra studienævnet samt i rutinesager til studieadministrationen.

På januarmødet ytrede studienævnsformanden et ønske om at delegere
beslutningskompetencen til en anden medarbejderrepræsentant af nævnet. Det er
efterfølgende blevet undersøgt og vi må gerne delegere beslutningskompetencen til
dispensationsudvalget, så længe at det ikke er sager af indholdsmæssig stor vigtighed
eller sager, der fastsætter eller ændrer praksis. Disse skal afgøres af studienævnet.

Hastesager som ikke har indholdsmæssig stor vigtighed og/eller sager der fastlægger
og/eller ændrer praksis må gerne uddelegeres til dispensationsudvalget. Hvis udvalget
ikke kan samles, kan SN formand træffe afgørelse.
Formanden har afgørelseskompetencen i hastende sager som har indholdsmæssig stor
vigtighed og/eller sager der fastlægger og/eller ændrer praksis, hvor det ikke er muligt at
indkalde studienævnet hverken fysisk eller via mail.

Vedhæftet er FSVs delegationsbeskrivelse med ændringen om, at det ikke nødvendigvis
behøver at være formanden, der indgår i dispensationsudvalget.

Indstilling:
Studienævnet indstilles til at godkende den nye delegationsbeskrivelse samt beslutte
hvilken medarbejderrepræsentant af nævnet beslutningskompetencen skal delegeres til.

Beslutning for Punkt 8: Delegation af
beslutningskompetencen i dispensations og meritsager

Delegationsbeskrivelsen blev godkendt og Dorte Rytter blev valgt som
medarbejdsrepræsentant i dispensations- og meritudvalget.

Punkt 9: Mødedatoer foråret 2024

Onsdag d. 20. marts 11-13
Fredag d. 26. april 12-14
Onsdag d. 29. maj 11-13
Onsdag d. 19. juni 11-13

Beslutning for Punkt 9: Mødedatoer foråret 2024

Studienævnet besluttede at afholde et ekstra studienævnsmøde i forbindelse md
arbejdet om at tillade GAI til eksamener i E24. Mødet afholdes d. 18. marts kl. 9-10.
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Følgende datoer blev godkendt til forårets studienævnsmøder:

Onsdag d. 20. marts 11-13
Onsdag d. 24. april kl. 11-13
Onsdag d. 29. maj 11-13
Onsdag d. 19. juni 11-13

Punkt 10: Nyt fra studerende

Beslutning for Punkt 10: Nyt fra studerende

Cecilie nævner, at der har været kritik af kurset epidemiologi og biostatistik. Det drejer sig
om, at studerende havde forventet et jobopslag, de kunne søge som studenterunderviser
til epicenter.
Dorte kommenterer, at hun er forstående overfor de studerendes frustration og beklager.
Hun vil prøve fremadrettet at etablere en stab af studenterundervisere, som der kan
plukkes fra efter behov.

Punkt 11: Gensidig orientering

Adgang til medicinerhuset
Dekanatet har responderet på vores henvendelse med:
”Tak for henvendelsen. Dekanatet har forståelse for at I har behov for adgang til
studiepladser også studiepladser som er tæt på jeres nære studiemiljø. Problemet er at
der generelt er for få studiepladser på campus. Dekanatet vil afsøge mulighederne for at
øge anvendelsen af allerede tilgængelige studiepladser tæt på jeres studiemiljø og
såfremt det er muligt, at øge antallet af studiepladser. Vi vender tilbage.”

Beslutning for Punkt 11: Gensidig orientering

Laura videregav dekanatets svar på studienævnets henvendelse ang. adgang til
medicinerhuset.

Kim orienterede om, at Generative Artificial Intelligence (GAI) fra efteråret 2024 vil være
tilladt på alle eksamener med mindre, at det er beskrevet i kursuskataloget, at det ikke er
tilladt. Det er en beslutning, som gælder for hele AU.
Det kommende arbejde handler om at få idenficeret hvilke eksamener, der er særligt GAI
følsomme. Studieleder og relevante kursusansvarlige tager et første kig på eksamenerne
og derefter kommer det forbi studienævnet på et ekstra studienævnsmøde d. 18. marts.

Kim orienterede om akkrediteringprocessen, hvor kandidatuddannelsen i
folkesundhedsvidenskab er udvalgt. Der har netop været afholdt
forberedelsesworkshops, hvor udvalgte studerende og undervisere har deltaget i
prøveinterviews. Der er panelbesøg i midt marts.

Punkt 12: Eventuelt

Beslutning for Punkt 12: Eventuelt
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Der var ingen punkter til eventuelt.
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